

Title (en)

Roller arrangement, particularly for corrugating rolls

Title (de)

Walzenanordnung, insbesondere Riffelwalzenanordnung

Title (fr)

Agencement de rouleaux, en particulier pour des cylindres à onduler

Publication

EP 1197322 A2 20020417 (DE)

Application

EP 01124048 A 20011009

Priority

DE 10050348 A 20001011

Abstract (en)

Roller arrangement (10), especially a corrugated roller arrangement for corrugating a sheet of material (M), e.g. paper or cardboard, comprises at least one first roller (12) with a profile (16) rotating about a first axis of rotation (A), at least one second roller (14) rotating about a second axis of rotation (B) and provided with a complementary profile (28) corresponding to the profile of the first roller, and pressure devices for pressing the first roller and/or the second roller against each other. Stopping devices (20, 22, 34, 36) rolling on each other during operation are provided in at least one axial edge region (24, 26, 38, 40) of the first and/or second roller to determine a minimum distance between the surface of the first roller provided with the profile (16) and the surface of the second roller provided with the complementary profile (28). Independent claims are also included for a method for retrofitting the roller arrangement with stopping devices and a material processing machine equipped with the roller arrangement.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Walzenanordnung, insbesondere Riffelwalzenanordnung zur Riffelung einer Materialbahn (M), beispielsweise aus Papier oder Pappe, diese Walzenanordnung (10; 10') ausgeführt mit: wenigstens einer um eine erste Drehachse (A; A') drehbar gelagerten ersten Walze (12; 12') mit einer profilierten Oberfläche (16; 16'); wenigstens einer um eine zweite Drehachse (B; B') drehbar gelagerten zweiten Walze (14; 14') mit einer Oberfläche (48), welche mit einer zu der Profilierung (16; 16') der ersten Walze (12; 12') korrespondierenden Komplementär-Profilierung (28; 28') versehen ist; und Andrückmitteln zum Drücken der ersten Walze (12; 12') oder/ und der zweiten Walze (14; 14') aufeinander zu wobei in wenigstens einem axialen Randbereich (24, 26, 38, 40; 50', 52', 54', 56') der ersten oder/und der zweiten Walze (12, 14; 12', 14') Anschlagmittel (20, 22, 34, 36; 20', 22', 54', 56') angeordnet sind, durch welche ein Mindestabstand (A) zwischen der mit der Profilierung (16; 16') versehenen Oberfläche (46) der ersten Walze (12; 12') und der mit der Komplementär-Profilierung (28; 28') versehenen Oberfläche (48) der zweiten Walze (14; 14') bestimmt ist. <IMAGE>

IPC 1-7

B31F 1/28

IPC 8 full level

B31F 1/28 (2006.01); **B21B 27/00** (2006.01); **B21B 27/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

B31F 1/2863 (2013.01); **B21B 27/005** (2013.01); **B21B 27/02** (2013.01)

Cited by

CN103660395A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH CY DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE TR

DOCDB simple family (publication)

EP 1197322 A2 20020417; EP 1197322 A3 20040211; DE 10050348 A1 20020502; DE 10050348 C2 20021212

DOCDB simple family (application)

EP 01124048 A 20011009; DE 10050348 A 20001011